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 SĒDES PROTOKOLS 
Aizkrauklē 

2024. gada 14. novembrī  Nr.9  

 

Sēde sasaukta plkst.10.30, Aizkraukles novada Kultūras pārvaldes telpās, Lāčplēša iela 4, 

Aizkrauklē 

Sēde uzsākta plkst. 10:49 

Sēdi atklāj plkst. 10:49 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā Lietvaris ar elektronisko balsojumu par katru 

izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:    

 Arvis Upīts, komitejas priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti (7) Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Zane 

Romanova, Evija Vectirāne 

Sēdē nepiedalās (4): 

Jānis Sarmis Bajinskis (slimības dēļ); 

Uldis Dzērve (darba apstākļu dēļ); 

Gatis Gūtmanis (privātu iemeslu dēļ); 

Anita Ostrovska (darba apstākļu dēļ).  

Uzaicinātās personas un ziņotāji: 

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektora vietnieks Gvido Liepiņš,  

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors Uldis Riekstiņš,  

Neretas apvienības pārvaldes vadītājs Juris Gorbačovs,  

Juridiskās nodaļas vadītāja Gita Židova,  

Kancelejas nodaļas vadītāja Ingrīda Krēsliņa,  

Informācijas un komunikāciju tehnoloģiju nodaļas datorsistēmu administrators 

Andris  Bartkevičs,  

Aizkraukles novada Kultūras pārvaldes vadītāja Anta Teivāne, 

Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes vadītāja Sarmīte Kļaviņa, 

 Juridiskās nodaļas juriste Ilze Stupāne, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja Krista Dzene, 

SIA “JB Consulting” valdes locekle Jana Briede. 

Sēdē piedalās domes priekšsēdētājs Leons Līdums, deputāti Guntis Libeks, Andris Zālītis. 

Arvis UPĪTS  iepazīstina ar sēdes darba kārtību un ierosina papildināt ar jautājumiem: 

1.priekšlikums: 

iekļaut darba kārtībā 4. punktu (lēmuma projekts 928 "Par Aizkraukles novada izglītības 

attīstības stratēģijas  pirmās redakcijas nodošanu sabiedrības līdzdalības organizēšanai"), iesniedz: 

Sarmīte Kļaviņa 

Atklāti balsojot: ar 5 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, Aivars Miezītis balsojumā 

nepiedalās, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 
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priekšlikumu ATBALSTĪT. 

2.priekšlikums: 

iekļaut darba kārtībā 5. punktu (lēmuma projekts 931 "Par grozījumiem Aizkraukles novada 

pašvaldības Vienotas pieejas īstenošanai pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu 

plānošanas Noteikumos"), iesniedz: Uldis Riekstiņš 

Atklāti balsojot: ar 6 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne, Aivars Miezītis), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras 

un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

3.priekšlikums: 

iekļaut darba kārtībā 6. punktu (lēmuma projekts 942 "Par Aizkraukles novada Sporta skolas 

iesnieguma izskatīšanu"), iesniedz: Aigars Lukss 

Atklāti balsojot: ar 6 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne, Aivars Miezītis), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras 

un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

4.priekšlikums: 

iekļaut darba kārtībā 7. punktu (lēmuma projekts 943 "Par noteikumu “Par pašvaldības 

finansējumu pedagogu ceļa izdevumu apmaksai” izstrādi"), Saskaņā ar 2024.gada 11.aprīļa 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas sēdes protokolu Nr.4, komitejas priekšsēdētājs 

A.Upīts apņēmās nodrošināt atbilstošo noteikumu izstrādi un stāšanos spēkā līdz 31.augustam 

(pretējā gadījumā nolikšot deputāta mandātu). Līdz šim brīdim noteikumi nav apstiprināti. 

iesniedz: Aigars Lukss 

Atklāti balsojot: ar 6 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne, Aivars Miezītis), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras 

un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja, atklāti balsojot: ar 6 balsīm “PAR”, “PRET” 

– nav, “ATTURAS” – nav, NOLEMJ: apstiprināt 2024. gada 14. novembra sēdes DARBA 

KĀRTĪBU:  

1. Balsojums par 14.11.2024.sēdes darba kārtību 

2. Par Aizkraukles novada kultūras pārvaldes nolikuma Nr.2021/51 grozījumu 

apstiprināšanu 

3. Par Aizkraukles novada Kokneses bibliotēkas un tās struktūrvienības Bebru pagasta 

bibliotēkas un Iršu pagasta bibliotēkas lietošanas noteikumu Nr.2024/. 

apstiprināšanu 

Papildu darba kārtības jautājumi: 

4. Par Aizkraukles novada izglītības attīstības stratēģijas pirmās redakcijas nodošanu 

sabiedrības līdzdalības organizēšanai 

5. Par grozījumiem Aizkraukles novada pašvaldības Vienotas pieejas īstenošanai 

pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanas Noteikumos 

6. Par Aizkraukles novada Sporta skolas iesnieguma izskatīšanu 

7. Par noteikumu “Par pašvaldības finansējumu pedagogu ceļa izdevumu apmaksai”. 

izstrādi 
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1.§ 

Balsojums par 14.11.2024.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Pieņemt darba kārtības jautājumu "Balsojums par 

14.11.2024.sēdes darba kārtību" 

 

2.§ 

Par Aizkraukles novada kultūras pārvaldes nolikuma Nr.2021/51 grozījumu 

apstiprināšanu 

Ziņo Anta Teivāne: Ņemot vērā, ka Nolikumā ir nepieciešams veikt grozījumus, tai skaitā 

papildināt Nolikumu ar norādi uz izdošanas tiesisko pamatu, vienlaikus 

precizējot atsauces un normatīvo regulējumu, ir sagatavoti Nolikuma 

grozījumi. Ņemot vērā minēto un pamatojoties uz Pašvaldību likuma 

10.panta pirmās daļas 8.punktu, ievērojot Aizkraukles novada domes 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 14.11.2024. atzinumu:  

 

apstiprināt grozījumus Aizkraukles novada domes 2021.gada 

17.novembra nolikumā Nr.2021/51 “Aizkraukles novada Kultūras 

pārvaldes nolikums". 

Jautā Guntis Libeks: Kas ir Sērenes tautas nams? Kā struktūrvienība tas ir likvidēts. Tagad tā 

ir tikai kā ēka zemesgrāmatā? 

Atbild Anta Teivāne: Tā ir ēka kā norises vieta. Kultūras datos to esam norādījuši kā pasākumu 

vietu. Kā struktūrvienība tā nav, bet ir kā norises vieta. Kultūras datos 

joprojām norādām visu statistiku, budžeta rādītājus. 

Jautā Guntis Libeks: Kāpēc vajadzēja likvidēt? 

Atbild Anta Teivāne: Darbinieks ar 0.5 slodzi - tā neizskatās kā struktūrvienība. 

Struktūrvienībai ir vairāk funkciju, šim namam ir tikai viena funkcija - 

kultūras pasākumu rīkošana, ar ko nodarbojas kultūras darba 

organizators. Nav ne saimnieciskā personāla, ne kolektīvu. Saimnieciski 

atbild Jaunjelgavas apvienības pārvalde. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par Aizkraukles 

novada kultūras pārvaldes nolikuma Nr.2021/51 grozījumu 

apstiprināšanu" 
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3.§ 

Par Aizkraukles novada  

Kokneses bibliotēkas un tās struktūrvienības 

 Bebru pagasta bibliotēkas un Iršu pagasta bibliotēkas 

 lietošanas noteikumu Nr.2024/. apstiprināšanu 

Ziņo Anta Teivāne: Aizkraukles novada dome iepazinās ar Kokneses bibliotēkas vadītājas 

Intas POIŠAS informāciju par izmaiņām normatīvajos aktos, kā arī, lai 

nodrošinātu mūsdienu prasībām atbilstošu bibliotēkas resursu un 

informācijas pārvaldību, nepieciešams apstiprināt Aizkraukles novada 

Kokneses bibliotēkas lietošanas noteikumus jaunā redakcijā.  

 

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 10.panta pirmās daļas 21.punktu, 

Bibliotēku likuma 21.panta otro daļu, un ņemot vērā Aizkraukles novada 

domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 07.11.2024. 

atzinumu:  

 

apstiprināt Aizkraukles novada Kokneses bibliotēkas lietošanas 

noteikumus. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par Aizkraukles 

novada Kokneses bibliotēkas un tās struktūrvienības Bebru pagasta 

bibliotēkas un Iršu pagasta bibliotēkas lietošanas noteikumu 

Nr.2024/. apstiprināšanu" 

 

4.§ 

Par Aizkraukles novada 

 izglītības attīstības stratēģijas pirmās redakcijas nodošanu 

 sabiedrības līdzdalības organizēšanai 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Stratēģijas izstrādes mērķis ir nodrošināt kvalitatīvas izglītības iespējas 

visiem Aizkraukles novada iedzīvotājiem, lai veicinātu viņu potenciāla 

attīstību un īstenošanu mūža garumā un veicinātu viņu spēju mainīties 

un atbildīgi vadīt pastāvīgas pārmaiņas sabiedrībā un tautsaimniecībā. 

2024.gada 27.martā tika izsludināts iepirkums Aizkraukles novada 

izglītības stratēģijas 2024.- 2030.gadam izstrādei. Iepirkuma rezultātā 

tiesības izstrādāt Aizkraukles novada izglītības stratēģiju 2024.-

2030.gadam ieguva sabiedrība ar ierobežotu atbildību “JB Consulting” 

tās locekles Janas BRIEDES personā. Ar Aizkraukles novada domes 

2024.gada 18.jūlija lēmumu Nr. 510 “Par Aizkraukles novada izglītības 

attīstības stratēģijas izveidi” izveidota sadarbības darba grupa. 

Aizkraukles novada izglītības stratēģijas 2024.-2030.gadam izstrādes 

laikā notika vairākas darba grupas sanāksmes gan klātienē, gan 

attālināti.  

 

Pamatojoties uz Izglītības likuma 17.pantu un Ministru kabineta 

2021.gada 22.jūnija rīkojumu Nr.436 “Par izglītības attīstības 
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pamatnostādnēm 2021.-2027.gadam” noteikto, kā arī Izglītības, 

kultūras un sporta jautājumu komitejas 14.11.2024. atzinumu:  

 

nodot iesniegto Aizkraukles novada izglītības attīstības stratēģijas 

2024.-2030.gadam projektu publiskajai apspriešanai. Noteikt 

izstrādātās Aizkraukles novada izglītības attīstības stratēģijas 2024.-

2030.gadam sabiedrisko apspriešanu no 2024.gada 28.novembra līdz 

28.decembrim. Noteikt izstrādātās Aizkraukles novada izglītības 

attīstības stratēģijas 2024.-2030.gadam sabiedriskās apspriešanas 

sanāksmi no 2024.gada 16.decembra līdz 20.decembrim klātienē. 

Pagarināt darba grupas sadarbībai ar SIA “JB Consulting” darbības 

laiku līdz 2025.gada 31.janvārim. 

Ziņo Jana Briede: Ir tapusi stratēģijas pirmā redakcija. Aizkraukles novadā pedagogu 

vidējais vecums ir lielāks kā visā Latvijā. Jauno pedagogu skaits ir 

mazāks kā vidēji Latvijā. Secinājumi: ir grūtības piesaistīt jaunos 

pedagogus, kas ir problēma visā Latvijā, nepieciešami arī ieguldījumi 

infrastruktūrā. Emocionālā inteliģence - tas arī ir viens no punktiem, pie 

kā piestrādāt. Jāstiprina arī jaunatnes politikas pasākumi un sadarbība 

ar citām pašvaldības iestādēm. Dažos apspektos trūkst arī vienotas 

vadības procesa. 

Jautā Guntis Libeks: Kam nepieciešama šāda stratēģija, ko ar to iesākt un kam tā saistoša? 

Izsaka viedokli Jana 

Briede: 

Pašvaldībai. 

Jautā Guntis Libeks: Ko nozīmē pašvaldībai? 

Ziņo Jana Briede: Tas ir pašvaldības plānošanas dokuments. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Mums ir novada attīstības stratēģija, kam vajadzīga izglītības stratēģija? 

Atbild Jana Briede: Tas ir jūsu pašvaldības ziņā, ko jūs darāt ar šiem dokumentiem. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Tur nekā jauna nav. Tās ir vispārzināmas lietas. Ko mēs ar to iesāksim? 

Ziņo Jana Briede: Stratēģija domāta septiņiem gadiem, lai jūs rūpīgi sekotu līdzi un 

ieviestu. Pēdējā sadaļā ir gan uzraudzības, gan ieviešanas kārtība, kādā 

veidā tā tiek ieviesta un uzraudzīta. 

Izsakās Leons Līdums: Tā būs kā datu bāze. 

Izsakās Guntis Libeks: Tur tik daudz kā vispārīga - stratēģija, mērķi, vīzijas... 

Izsakās Aivars Miezītis: Ko publiskajā apspriešanā apspriedīs - statistikas datus, vispārzināmas 

formulas un tēzes? Cita lieta, ja būtu runa par skolu tīklu - kuru likvidēt, 

kurai celt piebūvi. Tad es saprastu, ka sabiedrībai ir ko apspriest. Bet 

šajā gadījumā - noslīpētas frāzes. Ko tur apspriest.[..] Jo sarežģītāks un 

plašāks dokuments, jo mazāka iespēja, ka to, kāds līdz galam izlasīs. 

Izsaka viedokli Sarmīte 

Kļaviņa: 

Šī būs iespēja izglītības iestāžu vadītājiem, pašvaldībai strādāt ar 

sabiedrību. Mēs dzīvojam laikmetā, kad novitātes mainās pa dienām, 

uzrakstīt tik universālu dokumentu, kas nemainīsies septiņus gadus, mēs 

nevaram. Uzskatu, ka mēnesis sabiedriskajai apspriešanai ir gana garš. 

Jautā Aigars Lukss: Vai ir kāds termiņš, kurā šis process jāpabeidz? 

Atbild Jana Briede: Janvāris. 

Izsakās Aigars Lukss: Manuprāt, piedāvātie datumi nav īsti labi, jo decembris.. - Ziemassvētki, 

cilvēki ir aizņemti. Tas sabiedrībai aizies garām. 

Jautā Zane Romanova: Cik sabiedrība ir gatava šo dokumentu akceptēt? 
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Jautā Aigars Lukss: Cik būs publisko apspriešanu? 

Ziņo Jana Briede: Viena. Ja priekšlikumi ir būtiski, kas maina vīziju un stratēģisko 

virzienu, tad var rīkot arī otro apspriešanu. 

Izsaka viedokli Aivars 

Miezītis: 

Manuprāt, iesaiste būs zem viena procenta no iedzīvotāju skaita. 

Izsaka viedokli Zane 

Romanova: 

Varbūt informāciju par šo var ievietot eklasē? 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Ja šis dokuments ir svarīgs, tad būtiski ir panākt, lai iedzīvotāji iesaistās. 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Ievietosim informāciju e-klasēs, pašvaldības informatīvajos kanālos. 

Ziņo Arvis Upīts: Varbūt publisko apspriešanu pārcelt līdz 10.janvārim? Ja mēs to gribam 

apstiprināt domes sēdē, tad arī komitejā vēlamies šo jautājumu 

apspriest. Vai mēs paspējam sagatavot to lēmuma projektu? Ja ieliekam 

janvāra vidu, tad diez vai varam pieņemt janvārī  šo lēmumu. 

Ziņo Dāvis Kalniņš: Vēl jau priekšlikumi būs jāapkopo. 

Izsakās Arvis Upīts: Apskatoties datumus, redzam, ka komiteju sēde plānota 9.janvārī. Līdz 

tam mums vajag laiku, lai sagatavotos. 

Izsakās Jana Briede: Jautājums, ko jums šīs 5-7 dienas dos. Tie, kas gribēs, izteiks savu 

viedokli. Cilvēkiem būs mēnesis laika - sabiedriskā apspriešana sāksies 

28.novembrī. Nebūs tā, ka viņi sāks izpaust savu viedokli tikai 

Ziemassvētkos. 

Jautā Aigars Lukss: Kad būs darba grupas sēde? 

Ziņo Jana Briede: Janvārī. 

Izsaka viedokli Arvis 

Upīts: 

Pēc pieredzes - kad publiskās apspriedes esam organizējuši - jo 

komplicētāks jautājums, jo mazāk iesaistās. Parasti tur pat par 1% nevar 

runāt. Jebkurā komunikācijas kanālā vislielākā atdeve ir tad, kad tikko 

to palaiž - divas-trīs dienas ir aktivitāte un tad norimst. Mūsdienās tā 

informācijas plūsma ir tik liela, ka viss cits to vienkārši "noēd". 

Priekšlikums ir palikt pie iezīmētajiem datumiem. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par Aizkraukles 

novada izglītības attīstības stratēģijas pirmās redakcijas nodošanu 

sabiedrības līdzdalības organizēšanai" 

PĀRTRAUKUMS plkst.11.38 

Komiteju sēde atsākas plkst.11.51 

5.§ 

Par grozījumiem  

Aizkraukles novada pašvaldības 

 Vienotas pieejas īstenošanai  

pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanas Noteikumos 

Ziņo Ilze Stupāne: Piemērojot Noteikumus, Aizkraukles novada Izglītības pārvalde sniedz 

priekšlikumu veikt grozījumus Noteikumu 8.punktā, konkrēti, grupu 

skaita pārskatīšanas termiņu mainot no 20.decembra uz 1.novembri un 
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papildinot 16.1punktu, kas nosaka, ka – pirmsskolas izglītības iestādēs uz 

vienu grupu noteikt viena skolotāja palīga likmi.  

 

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 4.punktu, 

10.panta pirmās daļas 21.punktu, 50.panta pirmo daļu, Izglītības likuma 

17.panta trešās daļas 3.punktu, 6.punktu, 7.punktu, 10.punktu, 23.punkts, 

Vispārējās izglītības likuma 21.panta pirmo daļu, 25.panta pirmo daļu, 

26.panta pirmo daļu, Ministru kabineta 2023.gada 17.septembra 

noteikumu Nr.890 “Higiēnas prasības bērnu uzraudzības pakalpojuma 

sniedzējiem un izglītības iestādēm, kas īsteno pirmsskolas izglītības 

programmu” 19.punktu un 63.punktu, Aizkraukles novada domes 

2022.gada 17.februāra saistošo noteikumu Nr.2022/5 “Par bērnu 

reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Aizkraukles novada 

pašvaldības izglītības iestādēs, kurās īsteno pirmsskolas izglītības 

programmas” 13.punktu, 15.punktu un 16.punktu, ņemot vērā 

Aizkraukles novada domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu 

komitejas 14.11.2024. atzinumu:  

 

apstiprināt grozījumus Aizkraukles novada domes 2024.gada 

19.septembra noteikumos Nr.2024 “Aizkraukles novada pašvaldības 

noteikumi vienotas pieejas īstenošanai pirmsskolas izglītības iestāžu 

personālas resursu plānošanā. 

Jautā Aigars Lukss: Vai visos iepriekšējos aprēķinos bija iekšā skolotāja palīgs? 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Tur bija radies pārpratums - bija radies priekšstats, ka, grupiņu samazinot, 

saglabājas palīgu skaits. Līdz ar to ielikām precizējumu, ka skolotāja 

palīgu skaitu samazinām, ja grupiņu skaits samazinās. Tas netika atrunāts. 

Jautā Aigars Lukss: Kopumā tas situāciju neietekmē? 

Atbild  Uldis Riekstiņš: Jā. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par grozījumiem 

Aizkraukles novada pašvaldības Vienotas pieejas īstenošanai 

pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanas 

Noteikumos" 

 

6.§ 

Par Aizkraukles novada Sporta skolas iesnieguma izskatīšanu 

Ziņo Aigars Lukss: 2024.gada 14.oktobrī Aizkraukles novada Sporta skolas direktors 

Kaspars ŽIDOVS Aizkraukles novada pašvaldībā iesniedzis iesniegumu 

ar lūgumu piešķirt štata vietu direktora vietniekam izglītības jomā 

Aizkraukles novada Sporta skolā, lai pilnvērtīgi nodrošinātu Sporta 

skolas darbību un katrs varētu pildīt savus tiešos darba pienākumus. 

Kaspars ŽIDOVS iesniegumā norāda, ka šobrīd Aizkraukles novada 

Sporta skolā profesionālās ievirzes sporta izglītību apgūst kopā 553 

audzēkņi (pagājušajā mācību gadā 503 audzēkņi), 37 mācību treniņu 
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grupās, 7 izglītības programmās (vieglatlētika, brīvā cīņa, biatlons, 

volejbols, handbols, basketbols, florbols). Mācību-treniņu darbs notiek 

visā Aizkraukles novadā, jo izglītības programmu īstenošanas vietas ir 

Aizkrauklē, Koknesē, Skrīveros, Pļaviņās, Jaunjelgavā, Neretā un šī 

iemesla dēļ ir sarežģīti organizēt darbu visā novadā nepietiekamo kadru 

dēļ.  

Kaspars ŽIDOVS min, ka Aizkraukles novada domes izdotajos 

noteikumos Nr.2022/64 par valsts budžeta mērķdotācijas sadales kārtības 

pedagogu atalgojumam Aizkraukles novada pašvaldības dibinātajās 

vispārējās izglītības iestādēs minēts, ka izglītības iestādēs, kur audzēkņu 

skaits ir vairāk kā 500, vietnieku likmju skaitam atbilstoši jābūt 5 

vietniekiem. Noteikumi izdoti, nepieminot profesionālās izglītības 

iestādes, bet tās ir tikpat nozīmīgas Aizkraukles novadam. Iepriekšējā 

2023./2024. mācību gada noslēgumā no 2024.gada 10.jūnija 

līdz14.jūnijam Sporta skolā notika akreditācija par izglītības iestādes 

darbības kvalitātes un izglītības iestādes vadītāja profesionālās darbības 

novērtēšanu. Izglītības iestāde tika akreditēta uz 6 gadiem, un viens no 

uzdevumiem akreditācijas ekspertu komisijas ziņojumā izglītības 

kvalitātes pilnveidei ir sadarbībā ar dibinātāju ieviest direktora vietnieka 

amata vienību, jo izglītojamo skaits ir vairāk nekā 500 un iestādes 

organizēto sacensību skaits gada laikā ir vairāk nekā 60, tādējādi veicamo 

darbu apjoms vadītājam un metodiķim ir pārāk liels. Jau 2018. gada 

Aizkraukles novada Sporta skolas akreditācijas ekspertu komisijas 

ziņojumā viens no ieteikumiem iestādes darbības kvalitātes uzlabošanai 

bija – piešķirt iestādei direktora vietnieka izglītības jomā amata vienību, 

ko līdz šim nav izdevies izpildīt. Šobrīd šis lielais darba apjoms papildus 

saviem tiešajiem darba pienākumiem tiek veikts Sporta skolas 

administrācijas darbiniekiem, kas ir skolas direktors, izglītības metodiķe 

(0,9 slodzes) un lietvede, radot ilgstošu pārslodzi, kas draud darbinieku 

izdegšanā. 
 

Papildus ikdienas darbiem,Aizkraukles novada Sporta skola apkalpo 

Aizkraukles novada skolu sacensības, lai saglabātu skolēnu sportiskās 

aktivitātes, aptverot skolu audzēkņus no 1.-12. klasei, kā arī arodskolas 

audzēkņus. 2023./2024. mācību gadā rīkotas 6 skolu sacensības - 

volejbolā, basketbolā, rudens krosā, stafetēs, tautas bumbā, vieglatlētikas 

festivāls. Kopā šajās sacensībās piedalījušies 1014 Aizkraukles novada 

audzēkņi. Kā arī tiek atbalstīts Aizkraukles novada sporta skolotāju 

metodiskais darbs.  

Aizkraukles novada Sporta skolas audzēkņu sasniegumi ir ļoti 

augstvērtīgi, jo regulāri tiek izcīnītas godalgotas vietas gan Latvijas, gan 

Baltijas čempionātos, kā arī skolas audzēkņi ir valsts izlašu kandidāti un 

dalībnieki. 2023./2024. mācību gadā bija 57 medaļnieki, kas saņēma 

apbalvojumus par izciliem sasniegumiem sportā un popularizēja 

Aizkraukles novadu. Katru gadu ar IZM un federācijām saskaņotas 

treniņgrupas, kurās ikvienam audzēknim ir jābūt izpildītiem 

rezultativitātes kritērijiem, tādā veidā nodrošinot valsts finansējuma 

iegūšanu, līdz ar to atvieglojot pašvaldības līdzfinansējuma slogu. 
 

Kaspars ŽIDOVS norāda: "Ar šādu darba apjomu turpmāk nespēsim 

nodrošināt kvalitatīvu profesionālo izglītību un valsts finansējuma 

iegūšanu. IZM jau vairākus gadus nepiešķir treneru mērķdotācijai algām 

100% finansējumu, tas ir aptuveni 80-90 %. Ja grupas neizpildīs 

pārcelšanas kritērijus un neiegūs valsts finansējumu, tad pašvaldības 
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finansēšana sporta skolas grupām būs jāpalielina vai jāpieņem lēmums 

par to slēgšanu. Kopumā ikdienā ir milzīgs darba apjoms, kuru nespējam 

izpildīt kvalitatīvi, darbs ir ilgstoši virspusējs un nav vērsts uz iestādes 

kvalitatīvu attīstību, pietrūkst audzēkņu dziļākas izaugsmes pētniecības, 

datu pētniecības, sadarbības ar vecākiem un daudz citu uzdevumi. Lai 

katrs varētu pildīt savus tiešos darba pienākumus un nodrošinātu 

pilnvērtīgu Sporta skolas darbību, direktors lūdz rast iespēju Aizkraukles 

novada Sporta skolai piešķirt štata vietu – direktora vietnieks Izglītības 

jomā.” 

Skaidro Uldis 

Riekstiņš: 

Biju pārsteigts par šādu iesniegumu deputātiem, jo tad vienlaikus ir jāmin 

arī Zanes ROMANOVAS, pašvaldības policijas, Sporta centra 

iesniegumi. Pagājušajā gadā nācās pieņemt nepopulāru lēmumu, ka 

papildus štata vietas mēs neveidojam. Vajag vai nevajag - mēs 

vienojāmies jau pagājušo gadu, ka mē tālāk virzīsim šo lietu. Mana 

pārliecība, ka objektīvi šī vieta ir nepieciešama, bet mēs ļoti daudz kur 

zinām, ka vajag šīs papildu vietas. Piemēram, arī no Īpašumu nodaļas ir 

iesniegums. Redzam, ka netiek ar darbiem galā. Bet tad ir jautājums, kad 

to skatām. Man bija doma, ka to skatām pie budžeta veidošanas, 

respektīvi, 15.novembrī visas iestādes visu informāciju jau būs 

iesniegušas, lai nav tā, kā pagājušajā gadā, kad sākām dalīt naudu, 

neredzot skarbo situāciju. Tika solītas papildu štata vietas pašvaldības 

policijai, atvaļinājumu pabalsti... Gribētu izvairīties no situācijas, kurā 

apspriežam budžeta jautājumu, un tad ir jautājums - no kurienes 

finansējums? Tas nozīmē rezerves fondu, bet vai tas ir gana prātīgi? Tas 

nozīmē, ka jāskata visas prasītās vakances, un šī ir viena no tām. Es 

uzskatu, ka šo vietu vajag. Bērnu skaits liels, bet pedagogu nav daudz. 

Izsaka viedokli Aigars 

Lukss: 

Ja man kā deputātam ir atnācis iesniegums... nav pirmā reize, kad mēs par 

šo diskutējam. Mēs arī gribam kādu atpakaļsaiti par to, kā viss notiek 

tālāk. Mums īsti nav atbildes - komitejā nav, neviens neko nesaka. Ja mēs 

to skatīsim decembrī, labi, bet šobrīd man nav atbildes. 

Izsaka viedokli Andris 

Zālītis: 

Taisnība, ka domei vajadzēja atbildēt uz šo iesniegumu, ka šis štats tiks 

skatīts nākamā gada budžeta ietvaros. 

Ziņo Zane Romanova: Es arī esmu uzrakstījusi iesniegumu. Lielākoties jau viss tiek izrunāts 

darba procesā, vadības līmenī, bet to pamatojumu, kāpēc šī vieta ir 

nepieciešama, lielākoties deputāti nezina, tāpēc ir šīs vēstules un 

iesniegumi. Tas ir normāli, ka deputāts var iepazīties ar pamatojumu. 

Piekrītu tam, ka kopā ar budžetu šis jautājums ir skatāms. 

Izsaka viedokli Aigars 

Lukss: 

Manuprāt, normāli būtu, ka saņemam informāciju-pieprasījumus par 

papildus štata vietām. Varbūt daļa nav skatāmas, bet ir, kas ir skatāmas, 

un tad arī mēs plašāk iepazīstamies ar nepieciešamībām. Šobrīd dzīvojām 

tādā neziņā. 

Izsaka viedokli Dāvis 

Kalniņš: 

Ikdienā saskaros ar Sporta skolu, un es arī zinu, cik ilgi viņi šo vietu 

gaidīja. Es pašķīru dažādu iestāžu štatu sarakstus, un man tur rodas daudz 

jautājumu, cik objektīvas šīs prasības ir. Ir vietas, kur vienu darbu 

vēsturiski dara viens cilvēks un ir, kur trīs cilvēki. 

Izsaka viedokli Aigars 

Lukss: 

Mēs štatus un noslodzi varam vērtēt arī gada vidū. Ja mēs zinājām, ka 

sporta skolai direktora vietnieks ir nepieciešams jau vasarā, tad par to jau 

varējam lemt. 

Izsaka viedokli Aivars 

Miezītis: 

Mums pa bijušajiem novadiem ir ļoti atšķirīgas situācijas. Ir jāsabalansē 

iestāžu saraksti. Jāpaskatās, kā var būt, ka vienā iestādē var būt viss kaut 

kas... Ja ir viens budžets, vieni principi, tad vajag skatīties un vērtēt. 
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Jautājums tiks skatīts nākamā gada budžeta ietvaros 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne, Dāvis Kalniņš, Aivars Miezītis) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Pieņemt zināšanai lēmuma projektu "Par Aizkraukles novada 

Sporta skolas iesnieguma izskatīšanu" 

 

7.§ 

Par noteikumu 

 “Par pašvaldības finansējumu pedagogu ceļa izdevumu apmaksai” izstrādi 

Ziņo Aigars Lukss: Jautājums, kas savā laikā tika aktualizēts, bija apņemšanās izstrādāt 

noteikumus. Bet kas notiek? 

Izsaka viedokli Uldis 

Riekstiņš: 

Ja gada vidū tādas būtiskas izmaiņas gribam veikt, tā nav laba pārvaldība, 

bet, protams, tā var darīt. 

Ziņo Ilze Stupāne: Pirmsākumi bija tad, ka kāda izglītības iestāde lūdza kompensēt ceļa 

izdevumus pedagogiem. Tai mirklī, kad šis lēmuma projekts tika skatīts, 

likumdevēja kuluāros bija runa par šādu funkciju deleģēšanu pašvaldībai, 

bet nebija spēkā esošs šis likums. Šobrīd situācija ir mainījusies - ir 

pieņemti grozījumi Izglītības likumā, kuri stājās spēkā 3.oktobrī. Principā 

izglītības iestādes dibinātājam šādas tiesības likums paredz, bet, lai 

paredzētu, ir nosacījums, - mums ir jāizstrādā saistošie noteikumi. No šī 

punkta mēs varētu strādāt tālāk. Līdz šim pašvaldībai nebija nekāds 

pamats izstrādāt šādu regulējumu. 

Iebilst Aigars Lukss: Pašvaldība varēja arī pirms tam rīkoties. Pašvaldībai ir līdzekļi, un tā var 

ar tiem darboties. Pārējās skolas arī gaida atbildi. Aprīlī norunājām - būs. 

Ir novembris - klusums. Nekādas reakcijas nav. Varējām izstrādāt 

noteikumus, kuri, piemēram, stājas spēkā 2028.gadā. 

Izsaka viedokli Aivars 

Miezītis: 

Ja būtu izstrādāti kādi kritēriji, tad iestādes vadītājs tam pedagogam, kas 

ir stratēģiski svarīgajā sarakstā, to varētu kompensēt. Bet šo kritēriju nav 

- jautājums - 5 m no skolas vai 37 km? Visi, kas brauc, skolai ir vitāli 

svarīgi. Principā, ja kāds skolotājs "izkrīt", skola nevar realizēt izglītības 

programmu. Nav skolotāju uz vietas un jauni nenāk. Ja iestādes vadītājs 

sameklē skolotāju un atrisina problēmu, tad vajadzētu kompensēt. Bieži 

vien brauc tikai vienu dienu nedēļā. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

Kāpēc nekas nenotiek, kamēr deputāts neierosina? 

Izsaka viedokli Uldis 

Riekstiņš: 

Mēs strādājam pie daudzām lietām - mēs gada laikā saimniecību esam 

būtiski efektivizējuši. 

Izsaka viedokli Aigars 

Lukss: 

Vajag izlasīt protokolu, tajā ir ierakstīts datums [līdz kuram jāizstrādā 

noteikumi]. 

Ziņo Leons Līdums: Ar jauno budžetu būs. 

Izsaka viedokli Guntis 

Libeks: 

[..] Bieži vien informācijas nav. 
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Ziņo Arvis Upīts: Nezinu, kā lai šo problēmu atrisina, ka visi 19 deputāti zina, ko dara 

izpilddirektors, izpilddirektora vietnieks, domes priekšsēdētājs un 

vietnieki. 

Ziņo Aigars Lukss: Mans jautājums ir par protokolā ierakstītu datumu, kas nav izpildīts. 

Izsaka priekšlikumu 

Arvis Upīts: 

Jauno budžetu stiprinot, skatīsim šo jautājumu. Budžetā to iezīmēsim. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Zane Romanova, Arvis Upīts) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
1 (Evija Vectirāne) 

NOLEMJ: 

Pieņemt zināšanai lēmuma projektu "Par noteikumu “Par 

pašvaldības finansējumu pedagogu ceļa izdevumu apmaksai”. 

izstrādi" 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 12.30 

Komitejas priekšsēdētājs        A.Upīts 

Sēdes protokoliste         D.Naroga 

Komitejas locekļi:          

 

 


